
 

Krajský úřad Kraje Vysočina 
Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava, IČO: 70890749  

ID datové schránky: ksab3eu, e-mail: posta@kr-vysocina.cz 
 

Zápis z jednání 
Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 

Kraje Vysočina č. 5/2022  
konaného dne 24. 8. 2022 

 
Přítomni: 

1. Martin Hyský (předseda) 6. Jan Brožek 

2. Karel Borek 7. Josef Homolka 

3. Jiří Pykal (místopředseda) 8. Josef Číž 

4. Ladislav Stalmach 9. Jiří Antonů 

5. Petr Ryška  

 
Nepřítomni (omluveni): 

1. Ludmila Řezníčková 4. Martin Mrkos 

2. Monika Oborná 5. Iveta Fryšová (tajemnice) 

3. František Mládek  

 
Hosté: 

1. Pavel Hájek (radní kraje) 

2. Pavel Bartoš (KrÚ, odbor dopravy a silničního hospodářství) 

3. Petr Holý (KrÚ, odbor regionálního rozvoje) 
 
Program: 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu; 

2. Veřejná doprava: 

-  rozšíření tarifu IDS VDV do Tišnova a IDS JMK do Křižanova, 

-  změny objednávky VLD v části oblasti Jihlavsko; 

3. Vyhodnocení Plánu Zdraví 2030 pro Kraj Vysočina – aktuální stav; 

4. Pozvánka na Podzimní školu NSZM v Jihlavě; 

5. Diskuze, různé; 

6. Závěr. 

 
1. Zahájení jednání, schválení programu, kontrola zápisu 
Martin Hyský, předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 
Zastupitelstva Kraje Vysočina, přivítal všechny přítomné a zahájil jednání. Dle počtu přítomných 
členů konstatoval, že výbor není usnášeníschopný.  
 
 
2. Veřejná doprava 
Pavel Bartoš sdělil, že aktuálně proběhla jednání se zástupci Jihomoravského kraje – 
dlouhodobě jsou domluveny přesahy tarifů. V současné době byla odeslána žádost na 
odsouhlasení přesahu tarifu IDS JMK do Křižanova a tarifu VDV do Tišnova. Po obdržení 
souhlasu bude informován dopravce, daná změna by měla být realizována ke konci roku 2022.  
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Informoval také o změnách objednávky závazku Kraje Vysočina. V rámci optimalizace veřejné 
linkové dopravy v jednotlivých oblastech je aktuálně s dopravcem projednána podoba jízdních 
řádů západně od Jihlavy (Pelhřimov, Humpolec, Jihlava). Předběžný termín představení jízdních 
řádů obcím je 13. 9. 2022 tak, aby mohla být změna jízdních řádů schválena a v prosinci 
letošního roku mohla vstoupit v platnost.  
 
Jan Brožek vznesl dotaz na aktuální situaci ohledně JHMD. 
Pavel Bartoš uvedl, že ministerstvo vnitra vydalo rozhodnutí v jednom ze 4 sporných řízení, 
které se týkalo dodatků č. 18 a 19 a rozhodlo ve znění návrhu dodatku Kraje Vysočina. Ve znění 
právního názoru ministerstva vnitra připravil ODSH dodatek pro roky 2020, 2021 a 2022. Ten byl 
předložen dopravci, který ho doposud nepodepsal. 
 
Na základě dotazu Jiřího Pykala seznámil Pavel Bartoš členy výboru s výstupy z jednání se 
zástupci města Žďár nad Sázavou, týkající se integrace MHD a VDV.  Další jednání proběhnou 
až po komunálních volbách. 
 
V průběhu jednání se na zasedání dostavili členové výboru Josef Číž, Karel Borek a Jiří Antonů 
a výbor se stal usnášeníschopným. 
 
Martin Hyský přednesl návrh programu jednání, který byl 9 hlasy schválen. K zápisu č. 4/2022 
nebyly vzneseny žádné připomínky a byl 9 hlasy schválen. 
 
Předložené informace z oblasti veřejné dopravy vzali členové výboru na vědomí. 
 
 
3. Vyhodnocení Plánu Zdraví 2030 pro Kraj Vysočina – aktuální stav 
Petr Holý popsal kontext vzniku Programu Zdraví 2030 v Kraji Vysočina. Cílem je dosažení co 
nejkvalitnějšího života pro obyvatele na území našeho kraje. Uvedl, jaké faktory ovlivňují zdraví: 
životní styl (40 %), životní prostředí (35 %), péče o zdraví a zdravotnictví (15 %), biologický 
(genetický) základ (10 %). Pozitivním působením na správnou životosprávu a další preventabilní 
faktory můžeme docílit prodloužení délky života obyvatel ve zdraví, a tím snižovat náklady na 
zdravotnickou péči.  
Program Zdraví 2030 je střednědobý plán pro období 2021 – 2025. Ke zpracování byla využita 
Analýza zdravotního stavu obyvatel Kraje Vysočina z roku 2019 a Analýza životního stylu 
a zdraví mládeže z roku 2017. Program byl schválen na konci roku 2020 a je rozdělen do 
8 prioritních cílů. Při naplňování cílů probíhá spolupráce napříč odbory a dalšími organizacemi 
např. BESIP, SZÚ, KHS. Prioritní cíle jsou rozpracovány do jednotlivých aktivit. V reakci na 
situaci s COVID-19 došlo k rozšíření preventivních aktivit v Oblasti Infekčních onemocnění. 
Zmiňuje se zde také velký význam proočkovanosti populace v předcházení infekčních nemocí. 
V letošním roce probíhá vyhodnocování naplňování indikátorů za rok 2021. V říjnu by měla být 
předložena aktualizovaná verze akčního plánu.  
 
Členové výboru vzali předložené informace na vědomí. 
 
 
4. Pozvánka na Podzimní školu NSZM v Jihlavě 
Martin Hyský připomněl, že výbor v loňském roce svým usnesením doporučil akceptovat žádost 
kanceláře Národní sítě zdravých měst o spolupořádání Podzimní školy v roce 2022. 
 
Petr Holý sdělil, že se jedná o setkání celostátní sítě zdravých měst ČR. Akce se bude konat ve 
dnech 9. – 11. listopadu 2022 v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina. Hlavním tématem 
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konference bude koordinace volnočasových aktivit. Blok pro politiky se bude týkat tématu 
komunální energetiky.  
Pozvánka na Podzimní školu NSZM bude členům výboru rozeslána.  
Členové výboru vzali předložené informace na vědomí.  
 
 
5. Diskuze, různé 
Martin Hyský informoval, že Správa železnic podala žádost na Aktualizaci Zásad územního 
rozvoje (AZÚR) Kraje Vysočina v souvislosti s výstavbou vysokorychlostní tratě. Odbor 
územního plánování a stavebního řádu připravuje materiál pro zastupitelstvo kraje k rozhodnutí 
o pořízení AZÚR. Předpoklad projednání zastupitelstvem je v září 2022. V současné době 
probíhá veřejná zakázka na dodavatele dokumentace pro územní rozhodnutí stavby, fáze I. 
Velká Bíteš – Brno. 
 
Následovala diskuse o větrných elektrárnách v Kraji Vysočina a bylo stanoveno, že tato 
problematika bude zařazena na některé z příštích jednání výboru – přizván bude také zástupce 
ČEZ. 
 
Termín příštího zasedání výboru byl stanoven na středu 19. 10. 2022 od 15:00 hodin. 
 
 
6. Závěr 
Martin Hyský poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 
 
 
 
Ing. Bc. Martin Hyský 
předseda Výboru pro rozvoj strategických projektů, životní prostředí a MA 21 Zastupitelstva 
Kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala Dana Vrábelová dne 29. 8. 2022. 


